
Geachte raadsleden, 

Uw raad bespreekt op donderdag 28 september de aanvraag 

voorbereidingskrediet Dolhuysbrug/herinrichting Kennemerstraat 

(2017/275839) en de brief van wethouder Sikkema (2017/286233).  

 

Wij schrijven u deze brief omdat wij, omwonenden en leden van de actiegroep 

‘een brug te ver’ onaangenaam verrast zijn dat het plan om een 

‘Dolhuysbrug’ weer opnieuw op uw agenda staat.  

 

In deze brief leggen wij u graag uit, waarom wij dit al jaren een onzalig 

plan vinden. Verder zetten wij op een rijtje wat onze argumenten tegen zijn 

en wat – op dit moment – mogelijke alternatieven zijn voor de plannen van 

de fietsersbond en de wethouder.  
 

Kort samengevat stelt de actiegroep een brug te ver: 

Alternatief 1. Laten we de plannen eens omdraaien:  

1. Geef ons gemeenschapsgeld uit aan het behoud van dit prachtige, 

idyllische en bovenal historische stadsgezicht, het Haarlemse park 

van Zocher, dat zoveel betekent voor veel Haarlemmers en bezoekers. 

2. En laat de voorstanders: Groen Links, D66, de Christen Unie, fractie 

Aynan en de fietsersbond collecteren cq crowdfunden voor een mooie 

fietstunnel en rode loper richting Haarlem Noord zonder deze fijne 

plek voor eeuwig te ruineren.  

 

Onze 9 argumenten voor u op een rijtje:  

Argument 1. Hoe groot is het draagvlak eigenlijk?  

Wij hebben serieuze twijfels over het draagvlak voor het plan van de 

fietsersbond en wethouder Sikkema. Niet alleen zijn alle wijkraden in 

Haarlem Noord en omgeving – anders dan wat de heer Rood van de fietsersbond 

beweert - tegen dit plan zijn. Temeer omdat uit heel Haarlem en ook uit 

omliggende gemeenten, mensen zich aanmelden voor de actiegroep.  

Wij dringen aan om – voordat er 2 ton wordt besteed aan vooronderzoek – 

eerst het draagvlak in Haarlem te meten. Zeker met het oog op de 

verkiezingen in maart 2018.  

Argument 2. En wat vinden de fietsers zelf?  

Voortbordurend op het 1e argument, zetten wij onze vraagtekens bij de 

bewering van de voorstanders dat er elke dag 8.000 fietsers langs de 

Kennemerstraat, de Frans Halsstraat richting het station fietsen. En bij de 

prognose dat dit uit zal groeien naar 12.000 fietsers. Bewoners van deze 

straten hebben deze cijfers – nog niet – geverifieerd, maar vragen zich af 

of dit aantal klopt en of zij inzage kunnen krijgen in deze cijfers.   



Daarnaast hebben wij de volgende vragen:  

 

 Wat vinden de fietsers er zelf van? Is hier onderzoek naar 

gedaan? Wij spreken tot nu toe alleen maar fietsers die tegen 

dit plan zijn namelijk.   

 Hoe wordt de genoemde onveiligheid voor de fietser gemeten? Is 

het aantal ongelukken gestegen? Omwonenden melden namelijk dat 

de verkeerssituatie – tijdens de spits – vooral onveilig aan 

voelt voor voetgangers, die proberen over te steken.  

 

Argument 3. Verkleint of vergroot dit plan juist de onveiligheid?  

De voorstanders van dit plan stellen dat het doortrekken van de rode loper 

+ de brug de onveiligheid van de fietsers verkleint. Wij, de actiegroep en 

de omwonenden, trekken deze stelling in twijfel en vragen ons het volgende 

af:  

 Aan welke incidenten en onveilige situaties moet dit plan volgens de 

fietsersbond een einde maken? Ons zijn weinig ongelukken bekend.  

 Is er nagedacht over de veiligheid van de bewoners van de 

Kennemerstraat en hun kinderen en kleinkinderen?  

 Hoe garandeert dit plan de veiligheid van de kinderen die hier 

dagelijks spelen? 

 En hoe denken de voorstanders dat de veiligheid van de bezoekers van 

het museumcafe het Dolhuys en hun kinderen te verbeteren? Op dit 

moment is de plek langs het Dolhuys een heerlijke speelplek voor alle 

kinderen uit de buurt, maar ook voor de bezoekers van het Dolhuys. 

Sterker nog dit is de belangrijkste UBR (unique buying reason) van 

het Dolhuys. Zouden de voorstanders van het plan straks ook hun 

kinderen en kleinkinderen langs een drukke fietssnelweg laten spelen?  

 

Argument 4. Dit plan vergroot het aantal knelpunten 

De recente aanpassingen aan de verkeerssituatie ten noorden van het station 

hebben de fietserstromen prima verbeterd. De belangrijkste knelpunten 

concentreren zich rond de oversteekplaatsen (bijv. Prinsenbolwerk) en die 

blijven bestaan. Bij de route door ons park en over een Dolhuysbrug zullen 

deze zelfs verslechteren:  

 Op de hoek van de Kennemerstraat (bij de kapper) en de Frans 

Halsstraat kan geen ruimte gerealiseerd worden voor een dubbel 

fietspad. Of zijn de voorstanders voornemers om deze panden te 

slopen? Alleen al daarom is de aanleg van de fietssnelweg en de 

Dolhuysbrug onmogelijk.  

 

 Bij ingebruikname van de Dolhuysbrug zouden bovendien dezelfde grote 

fietseraantallen door de smallere Kennemerstraat fietsen. Zij moeten 

een krappe bocht nemen op de hoek Frans Halsstraat – Kennemerstraat,  



én bij het station een bocht naar links moeten nemen, voor- of 

achterlangs het verkeer rechtdoor de stad in. We zien de ongelukken 

al voor ons… 

 

 De hoek van de Kennemerstraat en de Schotersingel is zeer 

onoverzichtelijk en daardoor gevaarlijk. Als er straks grote stromen 

fietsers langs deze route worden gevoerd, dan botsen deze met het 

verkeer dat over de Schotersingel rijdt. 

Waarom dus een dure en overbodige brug aanleggen? De gemeente Haarlem heeft 

toch ongetwijfeld talloze andere nuttige bestedingen, die met dit geld 

gefinancierd kunnen worden?   

Wij brengen in dat kader graag het volgende onderwerp onder uw aandacht:  
 

Alternatief 2. Campagne gevaarlijk fietsgedrag 

Terwijl de fietsersbond zich zorgen maakt over de groeiende groep fietsers, 

maken de omwonenden zich zorgen over het feit dat steeds meer fietsers 

mobiel bellen terwijl zij in hoog tempo richting het station fietsen. Vaak 

ook nog met een paar kinderen voor- en achterop. Om over de scooterrijders 

nog maar te zwijgen. Wij stellen daarom voor om de 2 ton te gebruiken om 

dit gevaarlijke gedrag af te remmen. Wij zijn van mening dat dit een 

grotere impact op de verkeersveiligheid heeft dan de Dolhuysbrug.  

 

Argument 5. Realiseert u zich dat dit plan de parkeerdruk in de 

Kennemerstraat en in de wijk verder vergroot? 

Hoewel voorstanders van dit plan denken dat het slechts 3 parkeerplekken 

kost, willen wij u vragen ter plekke te gaan kijken. U zult dan zien dat 2 

stromen fietsers niet past in deze straat, zonder de straat autovrij te 

maken. De inwoners van deze straat geven aan dat er gemiddeld 25 auto’s 

geparkeerd staan in deze straat en deze zullen dus in de omliggende straten 

geparkeerd moeten worden, waar ook geen ruimte is. Kortom, dit plan 

verhoogt de parkeerdruk in de wijk. En dat terwijl de Frans Halsbuurt al 

ver beneden de gemeentelijke parkeernorm valt.  

Argument 6. En wie denkt er aan de veiligheid en het speelgenot van 

kinderen?  

In het idyllische laantje langs het Dolhuys leren kinderen lopen, rapen ze 

kastanjes en trappen een balletje. Na schooltijd, maar vooral in het 

weekend is dit veld tussen de prachtige monumentale bomen en de vissen 

(kunstwerken) HET speelveld van de kinderen uit de buurt. De aanleg van 

deze fietssnelweg heeft een enorme impact op hun speelterrein en brengt hun 

veiligheid in gevaar. 

Ook voor kinderen van de bezoekers van het Dolhuys is dit een heerlijke 

plek om te spelen. Omdat het NU zo veilig is, kunnen de ouders rustig 

genieten van hun hapje en drankje, terwijl de kinderen rustig spelen en 

rond rennen.  



Argument 7. Haarlem is NU al minst groene gemeente 

Om dit plan uit te voeren, moeten er minimaal 10 monumentale bomen gekapt 

worden. Deze bomen zijn – volgens deskundigen – te oud om te verplaatsen. 

Onderzoek van boomspecialisten toont bovendien aan dat de groep bomen aan 

de stadskant van de Bolwerken de aanleg van een brug niet zullen overleven.  

Wij hoeven u er niet aan te herinneren dat de universiteit  van Wageningen 

heeft geconstateerd dat Haarlem op dit moment al een van de gemeenten in 

Nederland is met het minste groen. Wilt u – met de kap van bomen- deze 

positie nog verder verslechteren? 

Argument 8. Zet u in op de ratrace of op het behoud van De Groene Long van 

Haarlem Noord? 

Kent u het laantje naast het Dolhuys? Getuige het aantal bruiloften dat 

hier gevierd wordt en het groot aantal foto’s dat gemaakt wordt, zijn de 

omwonenden niet de enigen die genieten van dit idyllische plekje in Haarlem 

Noord.  

Haarlem Noord heeft maar 3 parken, het kleine Zaanenbos, het Generaal 

Sportpark bij de Jan Gijzenkade en de Bolwerken. Na een dag hard werken is 

het hier nu nog heerlijk ontspannen. In de zomer is het er druk met mensen 

die suppen, picknicken, basketballen, spelen en zomaar even langs de 

waterkant liggen te ontstressen. Wij willen deze groene long in onze buurt 

niet kwijt en zijn niet blij dat de fietsersbond en groep raadsleden deze 

plek, onze plek waar wij ontspannen, willen opofferen aan de groeiende 

ratrace, terwijl er legio alternatieven zijn.  

Argument 9. Zet u als partij cq raadslid in op de korte of langetermijn?  
Wij vragen ons af of dit plan überhaupt de problemen met regionaal en 
strandverkeer rond het station oplost die en of er geen ambitieuzer plan 
ontwikkeld moet worden. Dit gezegd hebbende wijzen wij u er op dat diverse 
onderzoeken van de auto-industrie zelf aantonen dat binnen een aantal jaren 
het autobezit met ruim 30% afneemt.  
 
Als Groen Links en de Fietsersbond serieus werk willen maken van autovrij 
Haarlem? Dan is de fietsbrug natuurlijk helemaal niet nodig.   
 

Leden van de gemeenteraad, stem op 28 september tegen het collegevoorstel 
om een voorbereidingskrediet van € 200.000 voor de Dolhuysbrug beschikbaar 
te stellen. 
  
Mocht u in meerderheid toch met dit voorbereidingskrediet instemmen, 
verbindt er dan tenminste 2 voorwaarden aan: 

1. Ten eerste dat er serieus onderzoek wordt gedaan naar een 
alternatief over de Kennemerbrug in samenhang met een hele of halve 
knip voor het autoverkeer over de Kennemerbrug. Daarbij komt zowel 
over de Kennemerbrug als op de  bestaande toeleidende wegen mogelijk 
meer ruimte vrij voor de fiets.  

2. En als tweede voorwaarde dat er een zo concreet mogelijk ontwerp 
wordt gemaakt voor het gehele Dolhuysbrugtracé en alle voor-en 



nadelen open naast elkaar worden gezet. 
 

We volgen de beraadslaging met grote interesse en zijn altijd bereid om op 

gesprek te komen voor een nadere toelichting. Wij nodigen u van harte uit 

om – samen met ons - door de wijk te lopen om een beeld te vormen van de 

huidige situatie. 

 

Namens de omwonenden en actiegroep, een brug te ver, 

 

Margreet van den Bos 

 

Dorien van Schie 

 

 


